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Часть II

ИНВЕСТИЦИОННЫЙ ПОТЕНЦИАЛ РАЗВИТИЯ ОТРАСЛЕЙ

РЕАЛЬНОГО СЕКТОРА ЭКОНОМИКИ РЕГИОНА:

ОРГАНИЗАЦИОННО-ЭКОНОМИЧЕСКИЕ ПРЕДПОСЫЛКИ

А.С. Апажихова1, И.З. Гаглоева2, С.С. Мамбетов3
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В статье обоснована необходимость разработки адекватной  инвестиционной стратегии в связи с постоянными изменениями внешней среды, а также  долгосрочным характером отдачи вложений инвестиционных ресурсов.  Инвестиционная стратегия должна являться одной из основных предпосылок возможных стратегических изменений общей организационной структуры управления предприятия.

Ключевые слова: инвестиционный потенциал, региональное развитие, реальный сектор экономики региона, инвестиционные преимущества.

INVESTMENT POTENTIAL OF DEVELOPMENT OF REAL SECTOR OF ECONOMY BRANCHES OF THE REGION:

ORGANIZATIONAL AND ECONOMIC PRECONDITIONS

A.S. APAZHIHOVA1, I.Z. GAGLOEVA2, S.S. MAMBETOV3
1Institute of Computer Science and Problems of Regional Management of KBSC

of the Russian Academy of Sciences
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2Mountain State Agrarian University
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3 Pyatigorsk State Linguistic University
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in this article the necessity of elaborating an appropriate investment strategy because of constant changes in the external environment, as well as the long-term nature of reimbursement of investment resources is substantiated.  Investment strategy should be a basic prerequisite for possible strategic changes of the overall organizational structure of the enterprise.

Key words: investment potential, regional development,  real sector of the economy of the region, investment advantages.
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Роль механизмов
государственно-частного партнёрства

в промышленном комплексе региона
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В статье рассмотрены различные подходы к трактовке государственно-частного партнерства и форм его реализации, приведено авторское видение исследуемого механизма. В ходе исследования выделены ключевые моменты успешного формирования государственно-частного партнерства в промышленности, на основе которых предложена схема формирования механизмов государственно-частного партнерства в промышленном комплексе региона. 

Ключевые слова: государственно-частное партнерство, правовая база, институты развития, промышленный комплекс региона, механизм формирования государственно-частного партнерства.

The role of mechanisms of state-private partnership

in an industrial complex of the region

M.M. Balkarova
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of the Russian Academy of Sciences
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The article describes the different approaches to the treatment of public-private partnerships and forms of its realization, presents  the author's vision of the investigated mechanism. The study highlights the key moments of the successful formation of public-private partnerships in the industry, on basis of which the scheme for the formation of public-private partnership in the industrial complex of the region is proposed.

Key words: state-private partnership, legal base, development institutes, industrial complex of the region, mechanism of state-private partnership.
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ТЕОРИЯ МОДЕРНИЗАЦИИ В СОВРЕМЕННОЙ СИСТЕМЕ

УСТОЙЧИВОГО РАЗВИТИЯ РЕГИОНА

Г.Х. БАТОВ, Р.А. КУРАЛАЕВ, А.Л.ГУБЖОКОВ

ФГБУН Институт информатики и проблем регионального управления

Кабардино-Балкарского научного центра РАН
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Модернизация  является сложным  процессом, протекающим во всех ключевых сферах жизнедеятельности общества. Необходимо найти точки соприкосновения между традиционными ценностями и ценностями современного общества, которые позволили бы людям заниматься тем делом, которое привычно, приемлемо для их сознания, но в других условиях. Учет всех особенностей модернизации в процессе  реформирования общества и экономики является залогом успешного развития региона.

Ключевые слова: регион, модернизация, теория модернизации, культура, общество, экономика.
MODERNIZATION THEORY IN MODERN SYSTEM

OF SUSTAINABLE DEVELOPMENT OF THE REGION
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Modernization is the difficult process proceeding in all key spheres of  a society life. It is necessary to find things in common between traditional values and values of a modern society which would allow people to be engaged in that business which is habitual,  comprehensible to their consciousness, but in difgferent conditions. The account of all features of modernization in the course of society and economy reforming is a region’s guarantee of successful development. 

Key words: region, modernization,  modernization theory, culture, society, economy.
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РАЗВИТИЕ МИКРОФИНАНСИРОВАНИЯ БИЗНЕСА

КАК УСЛОВИЕ СОКРАЩЕНИЯ НЕФОРМАЛЬНОЙ ЗАНЯТОСТИ

У.М. ГАЗИЕВА

Дагестанский государственный университет

367000, г. Махачкала, ул. М. Гаджиева, 43-а

E-mail: dgu@dgu.ru
В статье рассмотрены особенности  микрофинансирования самозанятости, реализуемого в некоторых регионах России; масштабы распространенности неформальной занятости по федеральным округам и  определена роль микропредпринимательства в легализации неформальной занятости. В работе обоснованы направления развития микрофинансирования бизнеса  в современной рыночной экономике.

Ключевые слова: микропредприятия,  микрофинансирование бизнеса, неформальная занятость, самозанятость, малое предпринимательство.

DEVELOPMENT OF BUSINESS MICRO FINANCING

AS A CONDITION OF INFORMAL EMPLOYMENT REDUCTION

U.M. GAZIEVA

Dagestan State University

43-a M. Gadgieva St., Makhachkala, 367000

E-mail: dgu@dgu.ru
The article considers the micro financing peculiarities of self-employment realized in some regions of Russia; the scales of informal employment prevalence on federal districts and the role of micro business in legalization of informal employment. The directions of micro financing of business in modern market economy were substantiated in this work. 

Key words: microenterprise, micro financing of business, informal employment, self-employment, small enterprise.
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ТЕОРЕТИЧЕСКИЕ АСПЕКТЫ РАЗВИТИЯ РЕГИОНАЛЬНЫХ

ПРОДОВОЛЬСТВЕННЫХ РЕСУРСОВ

З.Р. Гудиева1, Э.О. Марзоева2
1Северо-Осетинский государственный университет им. К.Л. Хетагурова.

362025, г. Владикавказ, ул. Ватутина, 46

E-mail: nosu@nosu.ru
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основными условиями эффективного функционирования продовольственного рынка являются целенаправленное и рациональное использование сложившихся и потенциальных природных, производственных, демографических, социальных, научно-технических и инвестиционных ресурсов, способствующих полноценному функционированию и развитию системы продовольственного обеспечения населения региона за счет местного производства в соответствии с научно обоснованными нормами.

Ключевые слова: продовольственный рынок, АПК, региональная экономика, продовольственная безопасность.

THEORETICAL ASPECTS OF THE DEVELOPMENT

OF REGIONAL FOOD RESOURCES

Z.R.  GUDIEVA1, E.O. MARZOEVA2 

1The North Ossetia State University named after K.L. Hetagurov

362025, Vladikavkaz, 46, Vatutina street
E-mail: nosu@nosu.ru
2Mountain State Agrarian University

362040, RSO-A, Vladikavkaz, 37, Kirova street
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basic terms of effective functioning of food market are purposeful and  rational use of existing and potential  natural, industrial, demographic, social, scientific - technological and investment resources to facilitate the full functioning and development of system  of  food supply of the local population in the region based on  production of local industries in accordance with scientifically based standards.

Key words: food market, agriculture, regional economy, food security.
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Особенности формирования агентских предпочтений

в управлении региональными инвестиционными

проектами при информационной асимметрии

А.О. Гуртуев, З.З. Иванов, Е.Г. Деркач

ФГБУН Институт информатики и проблем регионального управления

Кабардино-Балкарского научного центра РАН

360000, КБР, г. Нальчик, ул. И. Арманд, 37-а

e-mail: iipru@rambler.ru
В работе исследованы особенности формирования предпочтений агентов при реализации региональных инвестиционных проектов. Построена модель для оценки потерь эффективности из-за отклонений в предпочтениях в условиях информационной асимметрии. 

Ключевые слова: информационная асимметрия, предпочтения, региональные инвестиции, группы влияния, экономические агенты, экономическое поведение.

An approach to modeling agent preferences

in regional investment projects

with information asymmetry

A.O. Gurtuev, Z.Z. Ivanov, E.G. Derkach

Institute of Computer Science and Problems of Regional Management of KBSC

of the Russian Academy of Sciences

360000, KBR, Nalchik, 37-a, I. Armand street

e-mail: iipru@rambler.ru
The specifics of economic agents’ preferences under information asymmetry in regional investment projects are studied.

A model for evaluation of moral hazard effect on overall efficiency of regional investment projects with the emphasis on the deviations in agents’ objectives is provided.

Key words: information asymmetry, preferences, regional investment, local lobby, economic agents, economic behavior.
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МЕХАНИЗМ ПРИВЛЕЧЕНИЯ ИНВЕСТИЦИЙ

КАК ФАКТОР УСТОЙЧИВОСТИ 

РЕАЛЬНОГО СЕКТОРА ЭКОНОМИКИ

Л.Э. Джамурзаева1, А.А. Дешев2, А.Ю. Архестов2
1ФГБОУ ВПО Грозненский государственный нефтяной технический университет им. М.Д. Миллионщикова
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Инвестиции являются одним из важнейших условий стабилизации и роста экономики страны. Экономический рост и темпы поступления инвестиций в экономику региона прямо пропорциональны между собой: рост в экономике является решающим фактором для положительной динамики их потоков. Сказанное определяет актуальность  проблемы привлечения инвестиций в экономику РФ, а также необходимость повышения степени инвестиционной привлекательности ее субъектов.

Ключевые слова: региональная экономика, инвестиции, реальный сектор, эффективность.

MECHANISM TO ATTRACT INVESTMENTs AS A FACTOR

OF STABILITY OF THE REAL ECONOMY SECTOR
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the investment is one of the most important conditions of stabilization and economic growth of the country. Economic growth and the rate of investment in the economy of the region are directly proportional to each other: the growth in the economy is the decisive factor for the positive dynamics of their flows. It determines the importance of attracting investment into the economy of the Russian Federation, as well as the need to enhance the investment attractiveness of its subjects.

Key words: regional economics, investments, real sector, efficiency.
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КРИТЕРИИ ОЦЕНКИ ЭФФЕКТИВНОСТИ УПРАВЛЕНИЯ

СОЦИАЛЬНО-ЭКОНОМИЧЕСКИМ РАЗВИТИЕМ РЕГИОНА

А.Х. ЖИЛЯЕВ
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В работе рассматриваются критерии оценки эффективности управления социально-экономическим развитием региона. Обосновывается необходимость смещения акцента в оценке эффективности управления с экономической составляющей на социальную как отвечающую современному пониманию социально-экономического развития. Вскрываются недостатки применяемой в настоящее время Правительством РФ методики оценки эффективности деятельности органов исполнительной власти субъектов РФ  и даются предложения по созданию новой методики на основе социальных, экономических, экологических и других показателей, характеризующих качество жизни населения. Даются рекомендации по достижению социальной эффективности управления социально-экономическим развитием региона и рассматриваются схемы и механизмы обратной связи с населением.

Ключевые слова: методика оценки эффективности управления социально-экономическим развитием региона, интегральные показатели,  качество жизни, социальный заказ.

CRITERIA OF THE ASSESSMENT OF SOCIAL AND ECONOMIC 
DEVELOPMENT OF THE REGION’S MANAGEMENT EFFICIENCY
A.H. ZHILYAEV
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In this work the criteria of an assessment of management efficiency are considered by social and economic development of the region. Need of shift of accent, for a management efficiency assessment, from an economic component to social one, as an answer  to modern understanding of social and economic development is substuntiated. Shortcomings of the  technique of an assessment of efficiency of activity of executive authorities of subjects of the Russian Federation as applied now by the Government are exposed and offers on creation of a new technique on the basis of the social, economic, ecological and other indicators characterizing quality of life of the population are presented. Recommendations about achievement of social management efficiency by social and economic development of the region are made and schemes and feedback mechanisms with the population are considered.

Key words: method of evaluating the effectiveness of socio-economic development of the region, integral indicators, quality of life and social order.
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КАТЕГОРИАЛЬНЫЙ АППАРАТ

ЭКОНОМИЧЕСКОГО МЕХАНИЗМА РАЗВИТИЯ

РЕГИОНАЛЬНОЙ СОЦИАЛЬНО ОРИЕНТИРОВАННОЙ

ЭКОНОМИКИ АПК

М.Р. Захохова
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критериями перехода к социально ориентированной рыночной экономике в региональном АПК являются наличие полнокровного цивилизованного рынка, реальных собственников, принимающих стратегические решения, реализуемые на основе эффективно функционирующего кадрового капитала и формирование эффективной структуры сельскохозяйственного производства.

Ключевые слова: социально ориентированная экономика, агропромышленный комплекс, уровень качества жизни, кадровый капитал, социальное развитие региона.

CATEGORIAL SET
OF ECONOMIC MECHANISM OF DEVELOPMENT

Of THE REGIONAL SOCIALLY ORIENTED

AGRARIAN AND INDUSTRIAL COMPLEX ECONOMY

M.R. ZAKHOKHOVA

Institute of Computer Science and Problems of Regional Management of KBSC

of the Russian Academy of Sciences

360000, KBR, Nalchik, 37-a, I. Armand street

e-mail: iipru@rambler.ru
the criteria for the transition to a socially oriented market economy in the regional agricultural sector, according to the author,  are the existence of full-fledged  civilized market economy, real owners - makers of strategic decisions, implemented on the basis of an effective human capital and forming effective structure of agricultural production.

Key words: social-oriented economy, agriculture, quality of life, human capital and social development of the region.
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МАРКЕТИНГОВАЯ ДЕЯТЕЛЬНОСТЬ

КАК ПОДСИСТЕМА УПРАВЛЕНИЯ ОРГАНИЗАЦИЕЙ

Т.Е. Зюзина
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E-mail: dgau-web@mail.ru
В статье раскрывается маркетинговое обеспечение инновационной модернизации российской экономики, показывается роль маркетинга взаимодействия и маркетинга от потребителя в управленческом инновационном процессе.

Ключевые слова: маркетинг взаимодействия, маркетинг от потребителя, инновационный маркетинг, удовлетворительность, достаточность.

Marketing activities

as an organization’S management subsystem 

T.E. Zyuzina

Don State Agrarian University

346493, Rostov region, Oktyabrsky district, Persianovsky settlement
E-mail: dgau-web@mail.ru
In the article the marketing support of innovative modernization of the Russian economy is disclosed, the role of marketing cooperation and consumer marketing in terms of innovative management is presented.

Key words: cooperation marketing, consumer marketing, innovative marketing, satisfactorily, sufficiency.
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ИНСТРУМЕНТАРИЙ И СОВРЕМЕННЫЕ МЕТОДЫ ОЦЕНКИ
ИНВЕСТИЦИОННОЙ ПРИВЛЕКАТЕЛЬНОСТИ РЕГИОНА
Б.М. Иналов1, И.И. Гулиев2
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В статье авторами выделяются инвестиционные приоритеты как совокупность наиболее перспективных направлений развития, обусловленных складывающимися предпочтениями потенциальных инвесторов, осуществляющих вложения в определенные объекты и проекты, цель которых – обеспечение достижения стратегических целей и эффективное повышение конкурентных преимуществ региона.

Ключевые слова: инвестиционный потенциал, региональное развитие, реальный сектор экономики региона, инвестиционные преимущества.

TOOLS AND MODERN METHODS OF THE ASSESSMENT

OF THE INVESTMENT APPEAL OF THE REGION
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386001, RI, Magas, 6, H.-B. Mutaliyeva street.

E-mail: ing_gu@mail.ru
in this article the authors singled out investment priorities, as a collection of the most perspective directions of development arising from the emerging needs of potential investors making investments in certain objects and projects aimed at ensuring the achievement of the strategic objectives and the effective enhancement of competitive advantages of the region.

Key words: investment potential, regional development,  real sector of the economy of the region, investment advantages.
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АСИМмЕТРИЯ СОЦИАЛЬНО-ЭКОНОМИЧЕСКОГО РАЗВИТИЯ

РЕГИОНОВ ЮГА РОССИИ
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В статье рассмотрены основные показатели асимметрии социально-экономического развития регионов Юга России.

Ключевые слова: Юг России, федеральный округ, регион, социально-экономическое развитие, асимметрия, валовой региональный продукт, инвестиции.
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This article describes the main indicators of asymmetry of socio-economic development of regions of southern Russia.
Key words: South of Russia,  Federal District, region, socio-economic development, asymmetry, gross regional product, investment.
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Перспективы внедрения

семейного налогообложения доходов

как важнейшее условие справедливого

перераспределения налоговой нагрузки

между плательщиками с различным составом семей

Р.А. Кахриманов, Г.Х. Алиев

Дагестанский государственный университет
67000, Республика Дагестан, Махачкала, ул. Гаджиева, д. 43-а

E-mail: dgu@dgu.ru
В статье рассматриваются проблемы, связанные с практикой внедрения семейного налогообложения, суть и смысл которого состоит в том, что семья рассматривается как единая экономическая общность с общими доходами и потреблением, обосновывается необходимость учета фактической способности  к уплате налогов, а также справедливого перераспределения налоговой нагрузки между плательщиками с различным составом семей.

Ключевые слова: налог, семейное налогообложение, семья, налоговые льготы, налоговая нагрузка,  денежные доходы семьи.

PROSPECTS OF INTRODUCTION OF THE FAMILY TAXATION

OF THE INCOME AS MOST IMPORTANT

CONDITION OF FAIR REDISTRIBUTION 

OF TAX LOAD BETWEEN TAXPAYERS

WITH VARIOUS FAMILy structures

R.A. KAKHRIMANOV, G.H. ALIYEV

The Dagestan State University

67000, Russia, Republic Dagestan, Makhachkala, 43-а, Gadzhiev's street.

E-mail: dgu@dgu.ru
The problems associated with the practice of introducing family taxation, the essence and the meaning of which is that the family is regarded as a single economic community with common income and consumption, the necessity of taking into account the actual ability to pay taxes, as well as the equitable redistribution of the tax burden between taxpayers with different composition of families are disclosed in this article.

Key words: tax, family taxation, family, tax benefits, tax burden, income families.
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ПРОБЛЕМЫ И ПЕРСПЕКТИВЫ СТАНОВЛЕНИЯ

И РАЗВИТИЯ СИСТЕМЫ ИНВЕСТИРОВАНИЯ

В АГРОПРОМЫШЛЕННЫЙ КОМПЛЕКС РФ

ОТЕЧЕСТВЕННЫМИ И ЗАРУБЕЖНЫМИ ИНВЕСТОРАМИ

И ПУТИ ЕГО СОВЕРШЕНСТВОВАНИЯ

М.Б. Киржинова

ФГБОУ ВПО Кабардино-Балкарская государственная сельскохозяйственная академия им. В.М. Кокова

360030, КБР, г. Нальчик, пр. Ленина, 1-в.
E-mail: kbgsha@rambler.ru
В  статье представлен анализ системы инвестирования в агропромышленный комплекс отечественными и зарубежными инвесторами, причин низкого уровня инвестиционных вложений. Рассмотрены изменения, произошедшие в процессе реформирования системы инвестирования и специфики инвестирования в отечественную экономику в целом и в агропромышленный комплекс в частности.

Ключевые слова: инвестиции в агропромышленный комплекс, отечественные и зарубежные инвесторы, совершенствование системы инвестирования в сельскохозяйственное производство.
PROBLEMS AND PROSPECTS OF FORMATION

AND DEVELOPMENT OF INVESTMENT SYSTEM

IN AGROINDUSTRIAL COMPLEX OF NATIONAL

AND FOREIGN INVESTORS AND WAYS OF ITS IMPROVEMENT

M.B. Kirzhinova

Kabardin-Balkar State Agricultural Academy named after V.M. Kokov

360030, KBR, Nalchik, 1-в, Lenin avenue
E-mail: kbgsha@rambler.ru
The study presents the analysis of investment system in Russian economy and its agricultural production. Factors and conditions putting obstacles in the way of forming the efficient investments in agro-industrial complex  and the  ways to overcoming these obstacles to increase investment in the national agro-industrial complex  from  national and foreign investors are discussed. 

Key words: investments in agro-industrial complex, national and foreign investors,  improvement of investment system in national economy ant its  agriculture production.
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РОЛЬ ТОПЛИВНО-ЭНЕРГЕТИЧЕСКОГО КОМПЛЕКСА

В СОЦИАЛЬНО-ЭКОНОМИЧЕСКОМ  РАЗВИТИИ РЕГИОНА

А.Ш. Моллаева1, И.Б. Хаджиев2
1ФГБУН Институт информатики и проблем регионального управления
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Нынешний российский рынок энергетических ресурсов находится в состоянии кардинальных трансформаций. Переход к рыночным отношениям предопределил разрушение прежней структуры и возникновение нового порядка и более сложных взаимосвязей, подверженных влиянию случайных отклонений в ценах и, следовательно, других рыночных элементах. В статье проанализированы специфика функционирования регионального энергетического рынка и его влияние на развитие экономики региона. 

Ключевые слова: топливно-энергетический комплекс, электроэнергетика, тарифная политика, региональный рынок, промышленность.

ROLE OF FUEL AND ENERGY COMPLEX IN SOCIAL

AND ECONOMIC DEVELOPMENT OF THE REGION

A.SH. MOLLAYEVA1, I.B. HADZHIYEV2
1Institute of Computer Science and Problems of Regional Management of KBSC
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The present Russian market of energy resources is in  condition of cardinal transformations. Transition to the market relations at energy market predetermined destruction of former structure and emergence of a new order and more complex interrelations subject to influence of casual deviations in the prices and, therefore, other market elements. Specifics of functioning of the regional energy market and its influence on development of economy of the region is analyzed in this article.

Key words: fuel and energy complex, power industry, tariff policy, regional market, industry.
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БАЛАНС ИНТЕРЕСОВ

КАК ОСНОВА ЭФФЕКТИВНОГО ФУНКЦИОНИРОВАНИЯ

ЭЛЕКТРОЭНЕРГЕТИЧЕСКОЙ ОТРАСЛИ РЕГИОНА

И.Б. Хаджиев

ФГБОУ ВПО Кабардино-Балкарская государственная сельскохозяйственная академия им. В.М. Кокова

360030, КБР, г. Нальчик, пр. Ленина, 1-в.
E-mail: kbgsha@rambler.ru
Целью статьи является обоснование роли баланса интересов как фактора развития электроэнергетической отрасли региона. В статье затрагивается проблема управления противоречиями, возникающими между поставщиками и потребителями на региональном рынке электроэнергетики. В качестве инструмента согласования  интересов на рассматриваемом рынке предложен метод интегрированного планирования ресурсов.  

Ключевые слова: субъекты рынка энергетики, баланс интересов,  энергокомпания, Северо-Кавказский федеральный округ, электроэнергетика, розничный рынок электроэнергии, противоречие интересов, повышение эффективности энергетического производства, метод интегрированного планирования ресурсов.

THE BALANCE OF INTERESTS AS THE BASE
OF EFFECTIVE FUNCTIONING
OF THE ELECTRIC POWER BRANCH OF THE REGION
I.B. HADZHIYEV

Kabardin-Balkar State Agricultural Academy named after V.M. Kokov

360030, KBR, Nalchik, 1-в, Lenin avenue
E-mail: kbgsha@rambler.ru
The aim of this  article is substantiation of the role of the balance of interests as a factor of the development of electric energy branch in the region. In the article the problem of management contradictions, appearing between the suppliers and the consumers on the electric energy regional market is reviewed. As an  instrument of correlation of interests on the considered market the method of the integrated planning of resources is offered.
Key words:  subjects of energy market, balance of interests, energy company, Northern Caucuses Federal District, electric power, energy power retail market, contradiction of interests, raising the effectiveness of energy power production, integrated planning of resources.
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Причины, механизмы и следствия разрешения

кризисного состояния

пространственного развития России

М.Н. Энеева, А.А. Мишхожева
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Выдвинуто положение о том, что кризис социально-экономического развития – кризис пространственного развития. Данное положение последовательно и логически доказывается на примере России. Утверждается неоригинальный характер данного кризиса. На основании обобщения исторического опыта предложены мероприятия, включающие механизмы выхода из данного кризиса.

Ключевые слова: пространственное развитие, кризис, реформа, укрупнение территорий.

The causes, mechanisms and consequences

of resolving a crisis State of spatial development

of Russia

M.N. Eneyeva, A.A. Mishkhozheva

Kabardin-Balkar State Agricultural Academy named after V.M. Kokov

360030, KBR, Nalchik, 1-в, Lenin avenue

E-mail: kbgsha@rambler.ru
A provision that the socio-economic crisis is a crisis of spatial development is formulated. This provision has been consistently and logically  proved on the example of Russia. The nature of this crisis is unoriginal. Based on the lessons of historical experience the authors suggested activities that include mechanisms for getting out of this crisis.

Key words: spatial development, crisis, reform, consolidation of territories.
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СИСТЕМА ДЕМОКРАТИЧЕСКИХ ИНСТИТУТОВ ВЛАСТИ
НА СЕВЕРНОМ КАВКАЗЕ: ИСТОРИЯ, ОСОБЕННОСТИ

(1918 г. - 30-е годы XX в.)

Д.Х. Мекулов

фгбоу впо "Адыгейский государственный университет"

385000, Республика Адыгея, г. Майкоп, ул. Университетская, 208

E-mail: аdsu@adygnet.ru
Автор исследует процесс становления демократических институтов власти на Северном Кавказе начиная с 1918 по 30-е годы XX в. Особо подчеркивается различие между регионами Северного Кавказа. Какова роль военно-революционных комитетов, какова обстановка в том или ином регионе, как они влияли на формирование органов власти на местах.

Ключевые слова: народная демократия, военно-революционные комитеты, советы, кулак, середняк, гражданская война, государственный аппарат власти, уровень национального сознания, модель, национальный округ.

SYSTEM OF DEMOCRATIC INSTITUTES OF  POWER

IN THE NORTH CAUCASUS: HISTORY, FEATURES

(1918 - THE 30TH YEARS OF THE XX CENTURY)

D.H. MEKULOV

Adygei State University

385000, Republic of Adygea, Maikop, 208, Universitetskaya street.
E-mail: adsu@adygnet.ru

The author investigates process of formation of democratic institutes of  power in the North Caucasus since 1918 till the 30th years of the XX century. Distinction between regions of the North Caucasus is especially emphasized. What was the role of revolutionary-military committees, what was the situation in this or that region, how they influenced formation of authorities in different localities – these are the problems disclosed by the author.

Key words: national democracy, revolutionary-military committees, councils, fist, middling person, civil war, power government, level of national consciousness, model, national district.
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